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Abstract 

This research attempts to investigate the use of irony and satire in Austen’s novel “Pride 

and Prejudice” for illuminating feminism.. The researcher has used a descriptive 

analytical approach based on the information that was obtained from several reading 

materials connected to the subject.  This method was used to determine the satire in the 

novel and how the use of satire expands the feminist quality.   Reading in great deal 

carried out to acquire the information regarded in irony and satire.  Various examples of 

satire and irony used in the text and are explained by the researcher, using references 

from the book Pride and Prejudice itself or the critical analysis done by other authors.  

The purpose of this study is to detail the use of satire by using irony and to deal with 

feminism, which is prevalent in Jane Austen’s Pride and Prejudice.  The researcher has 

come up with the following findings: The first chapter of Pride and Prejudice is the 

most important chapter of all.  The novelist quickly establishes the main situation, the 

arrival of Bingley and the need to marry off the Bennet girls.  Like many of her other 

novels, this novel shows Jane Austen’s characteristic subject matter, the arrival of a 

marriageable young man in the village and the strategies of the women to trap him. The 

elopement of Wickham and Lydia, passionate and irresponsible, is an example how 

other lives may be ruined by the selfish acts of the individual.  The marriages of Jane 

and Bingley and Elizabeth and Darcy bring happiness and stability to everyone. Jane 

Austen uses subtlety in her use of irony, feminism can be seen throughout the novel . 

The researcher recommends that the reader should keep an open mind while reading 

Pride and Prejudice and not be carried away with the style that the novel is written, to 

keep in mind that the novel was written in the 18th century, when life was very different 

to the one we know. The researcher suggests to other researchers comparing “A 

vindication of Rights” (1792) written by Mary Wollstonecraft with “Pride and 

Prejudice” as it is a vindication of the rights of women. 

Key words: satire, feminism, irony, marriage, scandal, 18
th

 century. 
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 المستخلص

ييتم البحث التحقق من استخدام السخرية والتيكم في رواية جين اوستن "الكبرياء واليوى" 
لألقاء الضوء عمى مفيوم النسوية . استخدم الباحث المنيج الوصفي التحميمي استناداً الى 

المنيج  المعمومات المستمدة من خلال قراءة مواد عديدة مرتبطة بالموضوع . استخدم ىذا
لأثبات اليجاء في الرواية وكيف يوسع استخدام اليجاء من جودة النسوية . قدر كبير من 
القرأة انجز لأكتساب معمومات معتبرة عن التيكم والسخرية . استخدمت امثمة مختمفة عن 
اليجاء والسخرية في النص وفسرت بواسطة الباحث , مستخدماً المعمومات من كتاب "الكبرياء 

ى" نفسو ومن خلال التحميل النقدي المنجز بواسطة المؤلفون الاخرين . اليدف من واليو 
البحث ىو لتفصيل استخدام التيكم من خلال استخدام السخرية لتناول مفيوم النسوية التي 
كانت سائدة في رواية جين اوستن "الكبرياء واليوى" . توصل الباحث النتائج التالية : الفصل 

ة ىو الاكثر اىمية . تنشئ الروائية الوضع الرئيسي بسرعة , وصول بنكمي الاول في الرواي
والحاجة لزواج فتيات بينت , مثل العديد من روياتيا الاخرى , ىذه الرواية تبين خصائص 
جين اوستن المميزة , وصول شاب مؤىل لمزواج في القرية وخطط النساء لأيقاعو في الفخ . 

يم المسؤولية , ىو مثال عن كيف حياة الاخرين ممكن ان ىروب وكيام وليديا عاطفي وعد
تدمر من خلال السموك الاناني لمفرد. زيجات ) جين و بنكمي ( و ) اليزابيث و دارسي ( 
تجمب السعادة والتوازن لكل شخص . تستخدم جين اوستن الدقة في استخداميا السخرية , 

وصي الباحث ان يجب عمى القارئ ان مفيوم النسوية ممكن ان يشاىد في انحاء الرواية. ي
يحتفظ بعقل متفتح اثناء قرأة "الكبرياء واليوى" وان لا ينجرف مع اسموب الرواية المكتوبة , 
بان الرواية قد كتبت في القرن الثامن عشر عندما كانت الحياة مختمفة جداً عن الحياة التي 

( كتبت 2971دفاع عن الحقوق" )نعرفيا . يقترح الباحث لمباحثين الاخرين ان يقارنو "ال
.             بواسطة ماري ولستونكراقت مع "الكبرياء واليوى" كونيا تدافع عن حقوق النساء 

         

اليجاء , النسوية , السخرية , الزواج , الفضيحة , القرن الثامن عشر.   الكممات الرئيسية: 
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